



EVERYTHING YOU NEED TO KNOW ABOUT THE 2020 POLARIS MUSIC PRIZE CELEBRATION

TORONTO, ON – Friday, October 16, 2020

The 2020 Polaris Music Prize Celebration, presented by CBC Music, takes place Monday, October 19. This special cinematic event will stream live across numerous CBC Music properties and CBC Gem and will feature the live reveal of the 15th-ever Polaris Prize winner.

Here are all the things you need to know about 2020 Polaris Music Prize Celebration:

What are the 10 Short List albums that have a chance to win?

Backwash - God Has Nothing To Do With This Leave Him Out Of It
Caribou - Suddenly
Junia-T - Studio Monk
Kaytranada - Bubba
nêhiyawak - nipi
Pantayo - Pantayo
Lido Pimienta - Miss Colombia
Jessie Reyez - BEFORE LOVE CAME TO KILL US
U.S. Girls - Heavy Light
Witch Prophet - DNA Activation

What is the 2020 Polaris Music Prize Celebration?

The 2020 Polaris Music Prize Celebration is a special cinematic tribute to the 10 musical acts on the 2020 Polaris Short List.

Due to COVID-19, for the safety and well-being of the Polaris community, Polaris chose to not host a Gala concert and winner event this year. Instead, Polaris invited Canadian filmmakers to create commissioned films inspired by each of the Short List-nominated albums. The Celebration event will mark the first public airing of these films.

How do I watch this event?

Hosted by CBC Music's [Saroja Coelho](#), the 2020 Polaris Music Prize Celebration will be available in Canada on the free [CBC Gem](#) streaming service, CBC Music's [Facebook](#), [Twitter](#) and [YouTube](#) pages and around the globe at [CBCMusic.ca/Polaris](#) on October 19 at 8 p.m. ET (5 p.m. PT). The 2020 Polaris-winning album will be revealed live at the end of this event by last year's Polaris winner Haviyah Mighty.

Additionally, each of the films will be available to view across CBC Music properties immediately following the conclusion of the Celebration event.

Are there new Polaris Posters this year?

Of course. A 15-year tradition, these specially commissioned posters are inspired by the Short List-nominated albums and are given to each album's respective artists as gifts. Cost for these posters are \$40 + HST each. To see these posters as well as those from previous years, go [here](#).

Additionally, Polaris will be presenting Short List-nominated acts and members of the Grand Jury with commemorative enamel "hot air balloon" pins. A limited few of these pins will also be available for purchase at a cost of \$10 + HST each.

Did you make another Polaris Cover Sessions vinyl record this year?

We sure did. The Polaris Cover Sessions Vol. 6 seven-inch features Corb Lund covering Gordon Lightfoot's *Oh, Linda* and Kaia Kater covering Broken Social Scene's *Anthems For A Seventeen Year Old Girl*. Traditionally we'd give copies of this record, which is sponsored by [SiriusXM Canada](#), to attendees of the Polaris Gala. Instead we'll find some ways to get these into enthusiasts' hands in the weeks and months ahead. Watch videos of all our cover sessions [here](#).

Will you announce the Slaight Family Polaris Heritage Prize nominees?

Yes, our other award, the [Slaight Family Polaris Heritage Prize](#), will launch on October 19, with this year's nominated albums being revealed during the Celebration broadcast. Proudly supported by [Re:Sound](#), this is our annual "hall of fame" campaign to honour albums of artistic merit made before Polaris existed. This is a public vote campaign where music enthusiasts get to step into the shoes of Polaris jurors and submit votes on the 12 classic Canadian albums up for consideration. Ballots will be available [here](#) and music fans will be able to vote once per day until the polls close Monday, November 9 at 8 p.m. ET / 5 p.m. PT.

How can I listen to the nominees?

The expert musical curators at Stingray have created two separate Polaris-themed listening channels in advance of the gala. Download Stingray Music for free and enjoy these English and French playlists featuring all of this year's nominated albums.

Polaris 2020: Long List Nominees

<https://bit.ly/32Ogofd>

Polaris 2006-2020: Short List Nominees

<https://bit.ly/2X6otZ5>

Alternately, Short List-themed playlists can be found at Polaris' curated [Apple Music](#) and [Spotify](#) pages, as well as at [Amazon Music Canada](#) or [YouTube Music Canada](#).

What if I get thirsty from all of this?

Thankfully, the fine non-alcoholic brewers at [Partake Brewing](#) have a deal for you.

Partake in encore after encore with the discount code POLARIS10 for 10% off your order of a minimum of a single case of 24 from their online shop. This discount runs from October 19-25.

[Collective Arts Brewing](#) are also helping people celebrate the Celebration event.

For our Ontario friends, Collective Arts will deliver their beer, cider, gin and cocktails right to your door! Use the promo code POLARIS2020 at checkout for free shipping anywhere in the province.

The Polaris Music Prize awards \$50,000 to the artist who creates the Canadian Album of the Year, judged solely on artistic merit, without consideration for genre or record sales. Additionally, the nine other nominated acts whose albums make the 2020 Short List will receive \$3,000 each courtesy of Slaight Music.

Albums eligible for 2020 Polaris Music Prize consideration must have been released between May 1, 2019 and May 31, 2020. An independent jury of music journalists, broadcasters and bloggers from across Canada determines the Long List and Short List. Eleven people from the larger jury pool are then chosen to serve on the Grand Jury. This Grand Jury will select the Polaris Music Prize winner.

The past winners are Haviah Mighty (2019), Jeremy Dutcher (2018), Lido Pimienta (2017), Kaytranada (2016), Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) and Final Fantasy / Owen Pallett (2006).

We acknowledge the financial support of FACTOR, the Government of Canada through the Department of Canadian Heritage (Canada Music Fund) and of Canada's Private Radio Broadcasters.

About the Polaris Music Prize

The Polaris Music Prize is a not-for-profit organization that annually honours and rewards artists who produce Canadian music albums of distinction. A select panel of music critics judge and award the Prize without regard to musical genre or commercial popularity. www.polarismusicprize.ca

About CBC/Radio-Canada

CBC/Radio-Canada is Canada's national public broadcaster. Through our mandate to inform, enlighten and entertain, we play a central role in strengthening Canadian culture. As Canada's trusted news source, we offer a uniquely Canadian perspective on news, current affairs and world affairs. Our distinctively homegrown entertainment programming draws audiences from across the country. Deeply rooted in communities, CBC/Radio-Canada offers diverse content in English, French and eight Indigenous languages. We also deliver content in Spanish, Arabic and Chinese, as well as both official languages, through Radio Canada International (RCI). We are leading the transformation to meet the needs of Canadians in a digital world.

About CBC Music

CBC Music connects Canadians with the very best in music. Available through the CBC Listen app, online, on radio and in television specials throughout the year, CBC Music privileges Canadian artists and songs. Offering 200 free music streams, CBC Music draws from all genres and classifications with knowledgeable hosts and programmers. Home to the JUNO Awards and your favourite music from across the country, discover the next great act with CBC Music. For more, visit www.cbcmusic.ca

Media Contacts:

Polaris Music Prize media:

Amanda McCauley - Indoor Recess
(905) 926-6440
amanda@indoorrecess.com

Polaris Music Prize media (Quebec):

Magali Ould
(514) 994-6295
magali@polarismusicprize.ca

CBC

Teaghan Hawke
(416) 205-6863
teaghan.hawke@cbc.ca

Media assets (Polaris logos, album covers, bios, photos, streams):

polarismusicprize.ca/media
Pw: m3d1a

TOUT CE QUE VOUS DEVEZ SAVOIR SUR LA CÉLÉBRATION DU PRIX DE MUSIQUE POLARIS 2020

TORONTO, ON – Vendredi 16 octobre 2020

La Célébration du Prix de musique Polaris 2020, présentée par CBC Music, aura lieu le lundi 19 octobre. Cet événement cinématographique spécial sera diffusé en continu sur plusieurs plateformes de CBC Music et sur CBC Gem. Il mettra en vedette le dévoilement en direct du gagnant ou de la gagnante du 15e Prix de musique Polaris.

Voici tout ce que vous devez savoir sur la Célébration du Prix de musique Polaris 2020 :

Quels sont les 10 albums de la Courte liste en lice pour le prix?

Backxwash – God Has Nothing To Do With This Leave Him Out Of It
Caribou – Suddenly
Junia-T – Studio Monk
Kaytranada – Bubba
nêhiyawak – nipi
Pantayo – Pantayo
Lido Pimienta – Miss Colombia
Jessie Reyez – BEFORE LOVE CAME TO KILL US
U.S. Girls – Heavy Light
Witch Prophet – DNA Activation

Qu'est-ce que la Célébration du Prix de musique Polaris?

La Célébration du Prix de musique Polaris 2020 est un hommage cinématographique spécial aux 10 projets musicaux de la Courte liste de 2020 du Polaris.

En raison de la COVID-19, pour la sécurité et le bien-être de toute sa communauté, le Polaris a choisi de ne pas organiser de concert de gala et de cérémonie de remise des prix cette année. Il a plutôt invité des cinéastes du Canada à créer des films de commande inspirés de chacun des albums en nomination sur la Courte liste. L'événement de célébration marquera la première diffusion publique de ces films.

Comment visionner cet événement?

Animée par [Saroja Coelho](#) de CBC Music, la Célébration du Prix de musique Polaris 2020 sera présentée au Canada sur le service gratuit de diffusion en continu [CBC Gem](#), sur les pages [Facebook](#), [Twitter](#) et [YouTube](#) de CBC Music, ainsi que dans le monde entier sur [CBCMusic.ca/Polaris](#), le 19 octobre à 20 h (HE) / 17 h (HP). L'album gagnant du Polaris 2020 sera révélé en direct à la fin de cet événement par Haviah Mighty, lauréate de ce prix l'année dernière.

De plus, chacun des films pourra être visionné sur toutes les plateformes de CBC Music immédiatement après la conclusion de l'événement de célébration.

Y a-t-il de nouvelles affiches Polaris cette année?

Bien sûr. Suivant la tradition entamée il y a 15 ans, ces affiches exclusives inspirées des albums en nomination sur la Courte liste sont offertes en cadeau aux artistes de chaque album. Le coût de chaque affiche est de 40 \$ + TVH. Pour voir ces affiches ainsi que celles des années précédentes, rendez-vous [ICI](#).

De plus, le Polaris présentera aux artistes en nomination de la Courte liste et aux membres du grand jury des épingles commémoratives en email représentant des montgolfières. Quelques-unes de ces épingles pourront également être achetées au coût de 10 \$ + TVH chacune.

Avez-vous à nouveau créé un vinyle des Sessions de reprises du Polaris cette année?

Certainement. Le disque vinyle de 7 po des Sessions de reprises du Polaris, volume 6 présente Corb Lund qui reprend « Oh, Linda » de Gordon Lightfoot, et Kaia Kater qui interprète « Anthems For A Seventeen Year Old Girl » de Broken Social Scene. Autrefois, nous donnions des exemplaires de ce disque, commandité par [SiriusXM Canada](#), aux participants du gala du Polaris. Au cours des prochains mois, nous trouverons de nouveaux moyens de les offrir à des mélomanes. Visionnez les vidéos de toutes nos Sessions de reprises [ICI](#).

Annoncerez-vous les artistes en nomination pour le Prix du patrimoine Polaris de la famille Slaight?

Oui, notre autre prix, [le Prix du patrimoine Polaris de la famille Slaight](#), sera lancé lors de la cérémonie du 19 octobre, avec le dévoilement en direct des albums en nomination cette année. Fièrement soutenu par [Ré:Sonne](#), ce prix correspond à notre « temple de la renommée », qui vise à honorer des albums de grande qualité artistique réalisés avant l'existence de Polaris. Il s'agit d'un processus de vote du public, au cours duquel les mélomanes pourront se mettre dans la peau des membres du jury Polaris et choisir parmi les 12 albums canadiens légendaires qui sont en lice. Les bulletins de vote seront disponibles [ICI](#), et il sera possible de voter une fois par jour jusqu'à la fin de la période de vote, le lundi 9 novembre à 20 h (HE) / 17 h (HP).

Où puis-je écouter les albums en nomination?

Les experts de la conservation musicale chez Stingray ont créé deux chaînes distinctes inspirées du Prix Polaris en prévision de la célébration. Téléchargez gratuitement Stingray Musique et profitez de ces listes de lecture en anglais et en français qui présentent tous les albums en nomination.

Polaris 2020 : Artistes en nomination de la Longue liste
<https://bit.ly/2WPQjZa>

Polaris 2006-2020 : Artistes en nomination de la Courte liste
<https://bit.ly/32LNmNa>

Vous trouverez également des listes de lecture basées sur la Courte liste sur les pages [Apple Music](#) et [Spotify](#) du Polaris, ainsi que sur [Amazon Music Canada](#) ou [YouTube Music Canada](#).

Et si tout cela me donne soif?

Heureusement, les excellents brasseurs de bière sans alcool de [Partake Brewing](#) ont une offre spéciale pour vous.

Rendez-vous sur leur boutique en ligne et utilisez le code promo POLARIS10 pour obtenir un rabais de 10 % sur votre commande (minimum une caisse de 24 bouteilles). Cette promotion est valide du 19 au 25 octobre.

[Collective Arts Brewing](#) est aussi là pour vous aider à bien célébrer l'événement.

Pour nos ami.e.s de l'Ontario, Collective Arts livrera ses bières, cidres, gins et cocktails directement à votre porte! Utilisez le code promo POLARIS2020 lors du paiement en ligne pour obtenir la livraison gratuite partout dans la province.

Le Prix de musique Polaris offre 50 000 \$ à l'artiste ayant créé l'album canadien de l'année, évalué uniquement selon son mérite artistique, sans considération pour le genre musical ou les ventes d'albums. De plus, les neuf autres artistes en nomination dans la Courte liste 2020 recevront 3 000 \$, une gracieuseté de Slight Music.

Les albums admissibles pour le Prix de musique Polaris 2020 doivent avoir été lancés entre le 1^{er} mai 2019 et le 31 mai 2020. Un jury indépendant composé de critiques de musique, de diffuseurs et de blogueurs issus de partout au Canada détermine la Longue liste et la Courte liste. Onze membres de ce jury élargi sont ensuite sélectionnés pour faire partie du grand jury. Ce grand jury déterminera le gagnant ou la gagnante du Prix de musique Polaris.

Les gagnant.e.s antérieur.e.s sont Haviah Mighty (2019), Jeremy Dutcher (2018), Lido Pimienta (2017), Kaytranada (2016), Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) et Final Fantasy / Owen Pallett (2006).

Nous reconnaissons l'appui financier de FACTOR, du gouvernement du Canada par l'entremise du ministère du Patrimoine canadien (Fonds de la musique du Canada) et des radiodiffuseurs privés du Canada.

À propos du Prix de musique Polaris

Le Prix de musique Polaris est une organisation à but non lucratif qui honore et récompense annuellement les artistes ayant créé des albums de musique canadiens de renom. Un groupe sélectionné de critiques musicaux jugent et décernent le Prix sans considération pour le genre musical ou la popularité commerciale.
www.polarismusicprize.ca

À propos de CBC/Radio-Canada

CBC/Radio-Canada est le diffuseur public national du Canada. Grâce à notre mandat de renseigner, d'éclairer et de divertir, nous jouons un rôle central pour renforcer la culture canadienne. En tant que source d'information de confiance au pays, nous proposons un point de vue typiquement canadien sur les nouvelles, affaires publiques et affaires internationales. Notre programmation de divertissement, distinctive et créée par les talents d'ici, rassemble de larges auditoires partout au pays. Profondément enracinée dans les communautés, CBC/Radio-Canada offre des contenus diversifiés en français, en anglais et en huit langues autochtones. Nous présentons aussi des contenus en espagnol, en arabe et en chinois, en plus des deux langues officielles, par le biais de Radio Canada International (RCI). Nous demeurons à l'avant-garde du changement pour répondre aux besoins des Canadiens à l'ère numérique.

À propos de CBC Music

CBC Music connecte les Canadiens avec le meilleur de la musique. Disponible sur l'application CBC Listen, en ligne, à la radio et par le biais d'émissions télévisées spéciales tout au long de l'année, CBC Music privilégie les artistes et chansons canadiens. Offrant plus de 200 chaînes de musique en continu gratuites, CBC Music explore tous les genres musicaux avec l'aide de programmeurs et personnalités bien informés. Partenaire des JUNO Awards et de votre musique préférée issue de partout au pays, CBC Music vous invite à découvrir le prochain grand artiste. Pour plus d'info, visitez le www.cbcmusic.ca

Contacts medias:

Prix Polaris – Québec

Magali Ould
(514) 994-6295
magali@polarismusicprize.ca

Prix Polaris – Canada

Amanda McCauley
Indoor Recess
(905) 926-6440
amanda@indoorrecess.com

CBC

Teaghan Hawke

(416) 205-6863

teaghan.hawke@cbc.ca

Matériel promo (Logos du Polaris, pochettes d'albums, biographies, photos, audio):

polarismusicprize.ca/media

Mot de passe: m3d1a

Partners /
Partenaires



SOCAN



Canada Council
for the Arts
Conseil des arts
du Canada